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Færgekontaktudvalgsmøde 

Mandag den 10. februar 2025 klokken 12.00 i Orø bådelaug - Rød stue 
 
Navn Bestyrelse Deltager Deltager 

ikke 

Kåre Hendriksen 
(KH) 

Formand – repr. Orø Lokalforum X  

Bjarne Søeborg 
(BS) 

Næstformand – repr. Orø bådelaug X  

Henrik Persson 
(HP) 

repr. Borgerne på Orø X  

Knud Ahm (KA) repr. Orø Beboerforening X  

Rasmus Back 
Jensen (RBJ) 

Overfartsleder Orø-Holbæk X  

Michael Kousted 
(MK) 

Direktør Østre Færge X  

Kenni Jørgensen 
(KJ) 

repr. Borgerne på Orø  X 

Birgit Kauffmann 
(bika) 

Sekretær – repr. Orøkontor X  

 

Dagsorden 

1) Indkommende post 
2) Tilbagemelding fra Østre Færge 
a) Hvordan går det med hævning af vejkassen ved Hammer Bakke 
b) Betalingsanlæg 
c) Orientering om retssagen mod Holbæk Kommune 
d) Øvrig tilbagemelding 
3) Tilbagemelding fra Færgefarten Orø-Holbæk 
a) Aflysninger og forsinkelser - information på internettet og informationstavle på havnen 
b) Har Færgefarten fået adgang til Facebooksiden ”For os der bor på Orø”? 
c) Indsatsen for at få flere tilmeldt til SMS kæden 
d) Billetpris for knallerter – status som cykler – Er ønsket behandlet i Lokalforum og Beboerforeningen? 
e) Mulighed for senere afgang fredag og lørdag og ekstra afgang midt på dagen – Har Lokalforum og 
Beboerforeningen rettet henvendelse til Holbæk Kommune? 
4) Tilbagemelding fra Knud Ahm vedr. Sammenslutningen af småøer vedr. 
5) Billetsamarbejde mellem færgerne 
6) Beredskab – flytning af beredskabet til Øster færge – herunder dialog med Regionen 
7) Eventuelt 
 

Dagsorden Noter 

 Formanden startede mødet med at byde velkommen til Rasmus Back Jensen, som er 
ny overfartsleder på færgen Orø-Holbæk. 
 

Indkommen post Færgekontaktudvalget har ikke modtaget noget post. 
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Tilbagemelding fra Østre 
færge 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

a) Hvordan går det med hævning af vejkassen ved Hammer Bakke? 
 Kommunen har bedt Østre Færge om tilbud på arbejdet, der forventes udført og vil 
sammen med andet tilbud fra alternativ leverandør beslutte, hvem der skal lave det. 
Det forventes påbegyndt marts – april 2025. 
 
b) Betalingsanlæg.  
Intet nyt. Afledningstilladelse udestår stadig. 
 
c) Orientering om retssagen mod Holbæk Kommune. 
Sagen er afsluttet. Østre Færge tabte sagen og ønskede ikke at anke dommen.  
Noget godt er der kommet ud af det. Der er ny aftale om at tilskud gives i forhold til 
omsætningstal. 
 
d) Øvrig tilbagemelding. 
Ultimo marts 2025 skal færgen have ny motor mm.  Arbejdet udføres på Orø. Der 
sejles ikke lastbiler i perioden. 
 
Der bygges hus til permanent café ved Hammer Bakke. 
 
Der strammes op på brugen af månedskort til flere biler. Billettørerne bliver 
behandlet meget dårligt af de kunder, der er årsag til stramningerne. 
 

Tilbagemelding fra 
Færgefarten Orø-
Holbæk 

a) a) Aflysninger - information på internettet og informationstavle på havnen. 
Den kommunale hjemmeside er ikke velegnet til hurtig kommunikation. Skilte er 
indkøbt og vil blive hængt på bommen når der skal informeres hurtigt. Infoskærm 
undersøges stadig. 
 

b) b) Har Færgefarten fået adgang til Facebooksiden ”For os der bor på Orø”? 
c) RBJ kommer ikke til at kommunikere via fb-siden ”For os der bor på Orø”. HP påtog sig 

opgaven at informere via fb-siden, når der udsendes SMS med forstyrrelser i driften 
og andre ting.  

d)  
e) c) Indsatsen for at få flere tilmeldt til SMS kæden. 

Antallet af brugere er pt. 1700 og det anses ikke for nødvendigt at lave kampagne for 
at få flere brugere med. Punktet fjernes herefter. 
 

f) d) Billetpris for knallerter (30-knallert) – kan de få status som cykler – Er ønsket 
behandlet i Lokalforum og Beboerforeningen? 
En sådan ændring skal vedtages af kommunalbestyrelsen. Derfor skal der komme en 
henvendendes fra Lokalforum. Det skal behandles allerede i marts, så Lokalforum skal 
være hurtig.  
 
En løsning kan være at koble gratis knallert til det personlige frikort. 

g)  
KH sender mail til Lokalforum og Beboerforeningen og beder om at der rettes 
henvendelse til Holbæk Kommune om emnet. 

h)  
e) Mulighed for senere afgang fredag og lørdag og ekstra afgang midt på dagen – Har 
Lokalforum og Beboerforeningen rettet henvendelse til Holbæk Kommune? 

a. RBJ mener, det er svært at forsvare en udvidelse af antal ture, når der i forvejen er så 
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mange 0-ture. Historisk set er der desuden ikke behov for de sene fredags- og 
lørdagsafgange. 
 
f) Kaffeautomat – punktet tilføjet på mødet. 
Der sættes ingen ny kaffeautomat op. 
 
Forslag: Andre opsætter automat og servicerer den mm. RBJ undersøger ved lejlighed. 
  

Tilbagemelding fra KA 

vedr. Sammenslutningen 

af småøer vedr. 

Indtil videre ser det ud til, at der også fremover vil være postuddeling på Orø. 
 
Tilskud til kommuner med færger til småøer. 
 
Der er lavet en analyse af i hvilket omfang ’landevejsprincippet’ overholdes. 
 
Alle kommuner skal indrapportere deres tilskud til godstransport.  
For Orø er det 17,5 %, mens det for de andre øer ligger omkring 70-80%. Som Knud 
ser det, følges den vedtagne fordelingsnøgle ikke. 
 
Persontransporten er blevet hævet flere gange, mens godstransporten siden 2016 kun 
er blevet indeksreguleret. 
 
Knud skriver et lille notat til næste eller et kommende møde. 
 

Billetsamarbejde 

mellem færgerne  

MK har skrevet til Holbæk Kommune og afventer deres svar. 
 
RBJ mener, at MK og han selv skal aftale, hvorledes det skal håndteres og 
gennemføres. Vil dog gerne vente med snakken til efter Orø-Holbæk færgens 
værftsbesøg i uge 10-11. 
 

Beredskab – flytning af 
beredskabet til Øster 
færge – herunder dialog 
med Regionen  
 

MK afventer svar fra Regionen. 
 
Der er kommet ny formand for Region Sjælland så sagen er gået i stå igen.  
 
RBJ vurderer, ar Regionen umiddelbart ikke ønsker at ændre på den gældende aftale. 
 
Der er fortsat problemer med, at politiet og nogle gange alarmcentralen ringer til 
vagten på Østre Færge. 
 
Det bør undersøges, om det vil være en fordel at have en ambulance – eventuelt en 
gammel – stående på Orø.  
 
RBJ deltager i møde om beredskabet på onsdag den 12/2 2025, hvor det forventes at 
man skal starte forfra. 
 

Eventuelt Intet.  

Næste møde Mandag den 12/5 2025 kl. 12.00 i Orø Bådelaug 

 


